

**Goethe-Institut Philippinen Newsletter - Januar/Februar -  
Fontane Effi Briest**



Dear friends of the Goethe-Institut,

Welcome to our newsletter!

We want to keep you up to date with what is happening around your Goethe-Institut, along with current information about German culture and activities in the Philippines.



**Wednesday Movie Nights - A Tour through German Literature:  
Fontane Effi Briest**

We are pleased to present to you our next movie in the **A Visual Tour through**

**German Literature** film series.

We will be showing the following film this **Wednesday, January 21, 2015**, at **6pm** in the **Goethe-Institut Library**:

**Fontane Effi Briest**

**Director: Rainer Werner Fassbinder, b/w, 141 min., 1972-74**

Effi Briest is still far too young to marry when she is betrothed to Baron von Instetten. Her encounter with Major Crampas adds a temporary flurry of excitement to her life. Years later, the Baron learns of their relationship, which is then long over – with dire consequences. Fassbinder stays true to Fontane's novel, yet creates his own unique imagery.

**Free admission!**

**Date:** Wednesday, January 21, 2015

**Time:** 6:00pm

**Venue:** Goethe-Institut Philippinen Library

G/4-5/F Adamson Center

121 Leviste St., Salcedo Village, 1227 Makati City

For more information on the film series visit our website: [A Visual Tour through German Literature](#)

For more information on the film visit our movie page: [Fontane Effi Briest](#)

Contact: +632 8405723 to 24

[schools@manila.goethe.org](mailto:schools@manila.goethe.org)

Have Fun!



**Filmabend - Eine Reise durch die Deutsche Literatur: Fontane Effi Briest**

Wir freuen uns, Ihnen unsere nächsten Film in der neuen Filmreihe **Eine Reise durch die Deutsche Literatur** vorzustellen.

An diesem **Mittwoch, 21. Januar 2015**, um **18 Uhr** wird der folgenden Film in der **Bibliothek des Goethe-Instituts** gezeigt:

**Fontane Effi Briest****Regie: Rainer Werner Fassbinder, s/w, 141 Min., 1972-74**

Effi Briest ist viel zu jung, als sie den ehrgeizigen Baron von Instetten heiratet. Die Begegnung mit Major Crampas bringt vorübergehend Abwechslung in ihr Leben. Jahre später erfährt der Baron von der längst beendeten Beziehung seiner Frau; es kommt zur Katastrophe. Fassbinder hält sich eng an die literarische Vorlage und entwickelt dennoch eine sehr eigenständige Bildsprache.

**Eintritt frei!****Datum:** Mittwoch, 21. Januar 2015**Uhrzeit:** 18.00 Uhr**Ort:** Goethe-Institut Philippinen Bibliothek

G/4-5/F Adamson Center

121 Leviste St., Salcedo Village, 1227 Makati City

Mehr Informationen zur Filmserie finden Sie auf unserer Website: [Eine Reise durch die Deutsche Literatur](#)

Mehr Informationen zum Film finden Sie auf unserer Filmseite: [Fontane Effi Briest](#)

Kontakt: +632 8405723 bis 24

[schools@manila.goethe.org](mailto:schools@manila.goethe.org)

Wir wünschen Ihnen viel Spaß!